
Výročná správa seniorky DNS 
o živote seniorátu za rok 2023 prednesená na seniorálnom konvente DNS 
dňa 21. apríla 2024 v Nitre 
 

1. Homiletický úvod 
 
Text: Ž 50, 14-15.23: “Obetuj Bohu vďaku a splácaj Najvyššiemu svoje sľuby! Vzývaj ma v 
deň súženia, vytrhnem ťa, a ty ma budeš oslavovať! Kto vďaku obetuje, ten ma ctí; tomu, kto 
správnou cestou kráča, ukážem Božiu pomoc.” 
 
Je tretia nedeľa po Veľkej noci a názov dnešnej nedele hovorí Jubilate - oslavujte! Povzbudzuje nás, 
aby sme boli cirkvou oslavujúcou. “Kto vďaku obetuje, ten ma ctí,” hovorí Hospodin. To znamená, 
že sa teší, keď Ho chválime. Veď sme boli stvorení, aby sme Ho chválili! A máme k tomu mnoho 
dôvodov, najmä v tomto krásnom období cirkevného roka, keď oslavujeme vzkriesenie a život 
nášho Pána Ježiša Krista! 
 
No na oslavu sme mali mnoho dôvodov aj v uplynulom roku. Počnúc od inštalácie generálnej 
dozorkyne v Nitre, cez Dištriktuálny deň v Leviciach, ako aj na všetkých našich spoločných 
seniorátnych podujatiach, ale i zborových výročiach a slávnostiach! Mnohí využili príležitosť 
oslavovať Boha aj na misijných podujatiach našej cirkvi, ktorých bolo naozaj neúrekom, a kde si 
každý mohol nájsť to, čo mu bolo srdcu blízke a duchovne obohacujúce. Keď teda spočítame, 
koľko príležitostí bolo v uplynulom roku chváliť nášho Pána, s radosťou si uvedomujeme, ako sa 
naša cirkev stáva čoraz viditeľnejšou, otvorenejšou, prijímajúcou, všestrannou, kreatívnou. Vďaka 
Bohu za To!  
A napriek tomu, je tu aj tá druhá strana našej cirkvi. Tvoria ju ľudia, ktorí síce prichádzajú do 
kostola, ale nechvália Božie meno. Sú plní sťažností, vzdychania a reptania. Vidia iba chyby a 
nedostatky, kritizujú to i ono, no nepriložia ruku k dielu. Ďalší síce vyznávajú lásku k Pánovi, ale 
ich činy ukazujú niečo iné. V kostole sa tvária zbožne, no cez týždeň si idú vlastnou cestou. Mnohí 
sú v cirkvi len “na papieri,” ďalší len naoko, možno z pocitu povinnosti, alebo len zo zvyku. Mnohí 
evanjelici vnímajú cirkev ako kultúru a služby Božie ako udalosť, ktorú si prídu “odsedieť.” A 
potom sú tu takí, ktorí majú čisto zištné dôvody - lebo, “čo ak je to všetko pravda? Tak pre istotu, 
aby som sa dostal do neba.”  
 
Pán Ježiš však chce, aby sme boli živou cirkvou, aby sme my, ktorí prídeme, neboli tu len naoko a z 
donútenia, z nejakého pocitu povinnosti, ale úprimne a zo srdca. Lebo čokoľvek robíme pre Krista, 
musí to byť skutočné. A možno práve preto mnoho vecí v našich zboroch nefunguje - lebo tu nie 
sme pre svojho Pána celým srdcom, celou dušou, celou mysľou a celou silou. V Biblii však čítame, 
že Pán Boh túži po nás, túži po našej pozornosti - túži po tom, aby sme Ho poznali a mali s Ním 
osobný vzťah. Lebo len vtedy, keď spoznáme aký je a čo všetko pre nás robí, ho budeme vedieť 
úprimne a z celého srdca oslavovať. 
 
Chcem nás teda povzbudiť a pozvať k tomu, aby sme obetovali Bohu naše vďaky a chvály. Ako? 
 
1. Oslavujme Boha za všetky veci už dopredu. Ešte skôr, ako začneme niečo plánovať a robiť. 
Chváľme Ho za to, čo je pred nami, čo nás čaká - nech je to dobré či zlé. Lebo v Ňom máme istotu, 
že keby prišli aj problémy a ťažkosti, Boh pre nás už vybojoval víťazstvo. A áno, možno to 
nevidíme hneď a možno sa nám bude zdať, že to, čo prichádza je jedno veľké údolie tieňov smrti, 
ale nebojme sa, On je s nami!  A tak, chváľme Ho, keď sa pozeráme do budúcnosti: na naše 
zborové rozpočty, na ceny energií, na nutné opravy, ktoré už nemôžeme odkladať, na všetky naše 
plány, projekty a predsavzatia. Ak Ho za to všetko budeme už dopredu chváliť, bude to znamením, 
že Mu dôverujeme a že sme Mu všetko odovzdali do rúk. 



2. Oslavujme Boha za túto chvíľu. Za to, čo prežívame a čím si prechádzame v súčasnosti. Možno, 
keď sa pozrieme na naše zbory a spoločenstvá, na to, ako nás je málo a ako zápasíme o holý život, 
sme z toho frustrovaní a znechutení. Možno uvažujeme o tom, či náš cirkevný zbor o rok ešte bude 
vôbec existovať? A či máme radšej odísť do iného, živého spoločenstva… Mnohí už stratili nádej a 
vzdali to. Mnohí práve teraz stoja na križovatke a uvažujú ako ďalej. Ak je to tak, chváľme Boha! 
Oslavujme Ho! Keď tak urobíme, v prvom rade sa začne meniť naše vlastné srdce a postoj. Už 
nebudeme hľadať chybu vo farárovi ani v ľuďoch okolo seba, ale začneme sa pýtať: “Čo môžem 
urobiť JA preto, aby to bolo lepšie?” A Duch Svätý nám začne otvárať cesty a spôsoby ako môžeme 
byť užitoční. A nebudeme v tom sami. Boh sľúbil, že nám pomôže. “Vzývaj ma v deň súženia, 
vytrhnem ťa a ty ma budeš oslavovať!” Pán Boh aj dnes láme silu diabla. Aj dnes uzdravuje 
choroby a kriesi mŕtve zbory! Je tu so svojím Duchom a dvíha každého, kto k Nemu volá. 
3. Oslavujme Boha za všetko, čo pre nás už urobil. Áno, aj vtedy je chvála na mieste, keď je po 
všetkom - keď sa podarí uskutočniť to, čo sme plánovali, aj to, o čom sme ani len nesnívali! Lebo, 
jednak Boh sa teší z toho, keď si to uvedomíme a vzdáme Mu za to chválu, a jednak je to 
svedectvom pre iných, aby videli, že Boh koná, že sa pri nás dokázal! Na svete je veľa ľudí, ktorí sa 
s Pánom Bohom ešte nestretli. Naše úspechy sú pre nich svedectvom! Aj v rámci seniorátu je 
mnoho zborov, ktoré môžeme povzbudiť práve my, keď vydáme svedectvo o tom, čím všetkým Pán 
požehnal náš zbor v uplynulom roku! Môže ich to povzbudiť k dôvere a novej nádeji. A takýchto 
správ je v zborníku veľa! Vďaka Bohu za to! 
   
Mnohokrát máme pocit, že už nevieme čo robiť. Nuž začnime tým, že budeme chváliť Pána. 
Oslavujme Ho, ako nás k tomu povzbudzuje aj dnešná nedeľa, ale aj mnohé dobré správy z našich 
cirkevných zborov. A ak vidíme a prežívame ťažkosti, nezabudnime: “Kto vďaku obetuje, ten ma 
ctí; tomu, kto správnou cestou kráča, ukážem Božiu pomoc.” Amen 
 

2. Situácia v zboroch seniorátu v roku 2023 
 
Rok 2023 sme v našich cirkevných zboroch prežívali už bez obmedzení na službách Božích. Vo 
všetkých cirkevných zboroch sa podarilo vrátiť k aktivitám spred pandémie COVID-19. V 
niektorých zboroch počet účastníkov služieb Božích i stredtýždňových aktivít pozvoľne rástol, kým 
v iných, najmä administrovaných a menších zboroch, stagnoval. Pozitívne správy prichádzajú z 
prostredia mestských cirkevných zborov. Značne tomu napomáha služba laikov, ktorí prinášajú 
svoje dary do cirkvi a dokážu veľmi dobre sprostredkovať zvesť evanjelia jednotlivým skupinám 
daného spoločenstva. Zároveň veľmi pozitívne hodnotím prístup farárov, ktorí dokážu proaktívne 
reagovať na požiadavky svojho spoločenstva. Viac ako kedykoľvek predtým však vnímame potrebu 
aktualizovať Agendu, Evanjelický spevník i samotný priebeh služieb Božích. Už pandémia otvorila 
možnosť meniť formu prisluhovania Večere Pánovej, ktorá sa v mnohých zboroch natrvalo ujala; 
spievaná liturgia sa zapájaním laikov mení na čítanú; piesne zo spevníka nahrádzajú mládežnícke 
piesne a nedostatok kantorov sa kompenzuje kapelami a hrou na rôznych hudobných nástrojoch. 
Cirkev sa celkom spontánne modernizuje podľa miestnych požiadaviek a možností, a ak sa teraz 
nenastaví určitý poriadok, tie formy si zmeníme sami a bude veľmi náročné dodatočne nastaviť 
jednotnú formu služieb Božích ale aj kazuálií.  
 
Hospodárska aj energetická kríza po vypuknutí vojny na Ukrajine v značnej miere obmedzila 
rozpočty našich zborov. Mnohé z plánovaných rekonštrukcií a opráv sa nemohli zrealizovať. Aj 
odvody do Fondu finančného zabezpečenia boli pre malé zbory likvidačné. Jednotlivé splátky 
odchádzali s omeškaním alebo neboli uhradené vôbec, aby si zbory mohli v prvom rade zabezpečiť 
vlastné režijné náklady. Tu sa veľmi zreteľne prejavil rozdiel medzi aktívnymi a pasívnymi zbormi. 
Aktívne zbory majú veľmi čulý duchovný život: okrem nedeľných služieb Božích, vytvárajú 
skupinky pre deti, dorast, mládež, ženy, mužov, seniorov, modlitebníkov, biblické hodiny, 
spevokol, atď. Zúčastňujú sa seniorátnych, dištriktuálnych i celocirkvných podujatí. Ich viera takto 
rastie a prejavuje sa dobročinnosťou a praktickou službou. V takých zboroch sa opravujú a budujú 



spoločné priestory, varí sa pre bezdomovcov, robia sa zbierky pre chudobných a núdznych, a 
zostanú prostriedky aj na odvody do vyšších COJ. Kde sú pevné duchovné základy, nechýbajú ani 
materiálne prostriedky. Na jednom z našich zborových konventov aj odznelo, že zlý finančný 
výsledok je dôsledkom duchovného úpadku cirkevného zboru. 
 
 

3. Čo ma v senioráte teší 
 
Na pôde nášho seniorátu sa v minulom roku konalo niekoľko významných udalostí: 
 
Dňa 18. februára bola v Nitre slávnostne uvedená do funkcie generálna dozorkyňa našej cirkvi 
sestra Renáta Vinczeová. Inštalácia prebiehala vo veľmi srdečnej atmosfére s účasťou mnohých 
hostí z domova i zo zahraničia. Ďakujeme Cirkevnému zboru Nitra za veľkú ústretovosť a 
obetavosť pri organizácii tak významného podujatia! 
 
Dňa 22. apríla sa v Leviciach konal Deň Západného dištriktu so službami Božími, ktoré Slovenská 
televízia vysielala v priamom prenose. Vôbec nebolo jednoduché zorganizovať tak veľké stretnutie 
evanjelikov Západného dištriktu, preto sme veľmi vďační celému Cirkevnému zboru Levice za  
množstvo dobrovoľníkov, ktorí sa ochotne zapojili a svojou mravenčou prácou zabezpečili 
bezproblémový priebeh podujatia. Ďakujem aj okolitým zborom za pripravenosť pomôcť, za 
množstvo napečených dobrôt, ktoré každý priniesol a za to, že sme spoločne vytvorili úžasnú 
pozitívnu atmosféru, ktorou sme vyslali jasné svedectvo o Božej láske, ktorá pôsobí medzi nami! 
Vďaka Pánu Bohu za Jeho prítomnosť a požehnanie tohto stretnutia! 
 
Spevácky zbor Krédo pri CZ Diakovce dňa 27. mája usporiadal koncert pri príležitosti vydania 
svojho prvého CD Laudate Dominum. CD uviedol do života biskup Západného dištriktu Ján 
Hroboň slovom Božím a modlitbou. Tešíme sa z úspechov tohto speváckeho zboru, pretože 
reprezentuje nielen CZ Diakovce ale aj Dunajsko - nitriansky seniorát. Okrem mnohých vystúpení v 
zbore, obohatil inštaláciu generálnej dozorkyne v Nitre a Dištriktuálny deň v Leviciach. 
 
Teší ma, že sa nám s Božou pomocou podarilo začať realizovať dlho plánovaný projekt Zlaté 
Moravce. V máji sme s bratom farárom I. Boženíkom vycestovali k našim partnerom do Nemecka, 
kde sme im predostreli víziu oživenia tohto mestského cirkevného zboru. Vychádzali sme z údajov, 
že sa na území tohto okresného mesta k evanjelickej cirkvi prihlásilo 483 ľudí, ktorí by potrebovali 
viac, ako iba administrujúceho farára, ktorý vykoná služby Božie raz za týždeň. Je to obrovské 
misijné pole, a keď sme získali podporu biskupa Západného dištriktu, ktorý prisľúbil do tohto zboru 
vyslať kaplána, rozhodli sme sa urobiť všetko preto, aby sme mu vytvorili podmienky na 
odštartovanie tejto misijnej služby. Nemeckých partnerov táto vízia nadchla a poskytli CZ Zlaté 
Moravce dotáciu v sume 7.000,eur. Po vymaľovaní a ďalších úpravách bytu sa 1. augusta 
prisťahoval do zboru seniorálny kaplán Ondrej Baranec s manželkou. Ďakujem bratovi 
administrátorovi I. Boženíkovi, sestre zborovej dozorkyni Lýdii Bančákovej, ako aj celému 
cirkevnému zboru za jeho láskavé prijatie. Veď takmer desať rokov sa zbor spamätával z odchodu 
svojej sestry farárky a všetkých okolností s tým spojených. A ďakujem aj bratovi kaplánovi za to, s 
akou pokorou a odovzdanosťou túto náročnú službu prijal. Po 8. mesiacoch neúnavnej práce už 
vidíme prvé ovocie. Cirkevný zbor ožíva: účasť na službách Božích sa zvyšuje, konajú sa 
mládežnícke služby Božie, detské programy a vstupy, zapájanie laikov do čítania epištoly, biblické 
hodiny, stretnuta konfirmandov, vyučovanie náboženstva… Cirkevný zbor sa zviditeľňuje na 
sociálnych sieťach, aktívne oslovuje svojich členov, nadväzuje kontakty s kultúrnymi a 
náboženskými spoločnosťami, zapája sa do seniorálnych aktivít. Chceme aj naďalej všemožne 
podporovať projekt oživenia tohto zboru. Z toho dôvodu seniorátne presbyterstvo navrhlo vyhlásiť 
seniorátnu oferu v roku 2024 na podporu CZ Zlaté Moravce a prosím aj o vaše modlitby a otvorené 
srdcia pre tento zbor. 



 
Dve mimoriadne slávnosti sa uskutočnili v cirkevnom zbore Bátovce. Po 17 rokoch sa dňa 27. 
augusta konala inštalácia zborového farára Mgr. Ivana Klinka. Slávnostnou kazateľkou bola Iveta 
Vachulová, konseniorka MYS a bývalá principálka brata farára, akt inštalácie vykonala seniorka 
DNS a atmosféru doplnilo vystúpenie zborového spevokolu a spolužiakov brata farára. Druhá 
slávnosť sa konala 15. októbra, kedy si zbor v rámci pamiatky posvätenia chrámu pripomenuli 240. 
výročie obnovenia bohoslužobného života po vydaní Tolerančného patentu, 150. výročie posvätenia 
chrámu a 90 rokov od postavenia veže. Na službách Božích sa zúčastnili aj bývali farári cirkevného 
zboru, ktorí nás potešili svojimi príhovormi. Bratovi farárovi i celému cirkevnému zboru 
vyprosujeme hojnosť Božieho požehnania! 
 
V minulom roku si aj CZ Farná pripomínal významné jubileum 200. výročie posvätenia chrámu. 
Toto jubileum si pripomínali počas celého roka, keď usporiadali 3 koncerty, a vyvrcholením osláv 
boli slávnostné služby Božie dňa 8. októbra, na ktorých zvesťou slova Božieho poslúžil biskup ZD 
Ján Hroboň, liturgiou v maďarskom jazyku poslúžil koordinátor služby pre maďarských veriacich 
Oliver Nagy a prihovoril sa aj brat farár z partnerského cirkevného zboru v Piliscsabe, Gézdi Péter. 
Pán požehnal aj toto výročie a upevnil vieru a nádej domácich veriacich! 
 
V nedeľu 26. novembra oslavoval aj cirkevný zbor Komárno, kde sa vo filiálke Iža konala 
posviacka zborových priestorov a interiéru chrámu. Posviacku vykonala seniorka DNS a na 
slávnosti sa prihovoril aj bývalý komárňanský farár Radoslav Danko, za ktorého pôsobenia sa 
kostol začal stavať. Slávnostnú atmosféru dotvorilo vystúpenie detí, duet manželov Palíkovcov a s. 
Lišková. Nech Pán napĺňa tieto priestory predovšetkým živými kameňmi! 
 
Rozhlasové služby Božie dňa 24. decembra boli odvysielané z Nesvád. Ďakujeme cirkevnému 
zboru, že aj týmto spôsobom poslúžil tisíckam poslucháčov a dotýkal sa sŕdc vnímavých duší.  
 
O ostatných aktivitách cirkevných zborov DNS svedčia okienka do zborov uvedené nižšie. 
 

4. Kontrola cirkevných zborov 
 
Hospodársky výbor v uplynulom roku detailne skontroloval cirkevný zbor Pukanec. S. seniorka pri 
tejto kontrole napomenula predsedníctvo zboru za to, že nekomunikuje so seniorátom a 
nerešpektuje CPP. CZ Pukanec sa neplatením do FFZ separuje od ECAV a jej uznesení, a koná 
svojvoľne. Vyzvala k prehodnoteniu takéhoto postoja, čo sa dodnes nestalo.  
Pri odovzdávaní a preberaní farských úradov boli podľa protokolu skontrolované aj cirkevné zbory 
Devičany a Drženice. Pri kontrolách opakovane zisťujeme, že by cirkevné zbory potrebovali 
vyškolených účtovníkov, aktívne hospodárske výbory a revízne komisie, ktoré by riadne vykonávali 
inventarizáciu pokladne a majetku cirkevného zboru.  
Napr. CZ Devičany, ktorý je veľmi bohatý na históriu, keď od svojho vzniku a najmä počas 
obdobia silnej protireformácie bol takmer jediný v celom okolí, ktorý nezanikol - nemá archív. Je to 
veľmi zvláštne, pretože by sa tu mal nachádzať obrovský a veľmi vzácny archívny materiál 
historických písomností, kníh a podobne. Pri preberaní farského úradu sa však nenašlo takmer nič. 
Kto už teraz zistí, čo všetko z archívu zmizlo, keď sa cirkevný zbor nestará o evidenciu svojho 
majetku? 
Podobne v CZ Drženice existujú zápisy, že cirkevný zbor disponoval väčším množstvom 
liturgických nádob, z ktorých dnes polovica chýba. A prečo to zisťujeme až pri preberaní farského 
úradu a dôslednej kontrole bratom administrátorom? Nemal by si cirkevný zbor všemožne chrániť a 
zveľaďovať svoj majetok? 
 

5. Spravovanie seniorátu 
 



Seniorkou Dunajsko-nitrianskeho seniorátu v druhom volebnom období je Mgr. Mária Popičová, 
zborová farárka CZ Nesvady.                                                                                                 
Seniorátnym dozorcom je brat Mgr. Štefan Bosák z CZ Diakovce. 
Konseniormi sú ThDr. Martin Riecky a Mgr. Jana Juššíková.                                                                                 
Zástupcami seniorálneho dozorcu sú Ing. Milan Kurucz a Ing. Rastislav Vacho. 
Počet seniorálnych presbyterov k 31.12.2023 je 16. 
Predsedom Vnútromisijného výboru je Ján Jančo, predsedom Hospodárskeho výboru Martin 
Riecky. Funkciu účtovníčky vykonáva sestra Dana Kalinová. 
Školské dekanky sú Jana Lauková a Zora Tuláková. 
 

6. Voľby v zboroch v roku 2023 
 

Voľby zborových farárov:  
Na ďalšie 10-ročné volebné obdobie bola zvolená zborová farárka Mgr. Jana Juššíková v CZ Nové 
Sady. Volebný konvent sa konal 26.marca 2023. 
Za zborového farára CZ Bátovce bol 25. júna zvolený Mgr. Ivan Klinko - slávnostná inštalácia sa 
konala 27. augusta 2023. 
Voľby zborových dozorcov: 
V minulom roku bola zvolená nová zborová dozorkyňa v CZ Zemianska Olča-Lipové, Ing. Soňa 
Ležáková. Dovtedajšej sestre dozorkyni Emílii Baloghovej ďakujeme za jej obetavú službu v tomto 
cirkevnom zbore. Na ďalšie funkčné obdobie boli prevolení zboroví dozorcovia v cirkevných 
zboroch: Komárno – Helena Aggová, Pribeta – Judita Kováčová, Ratislavice - Štefan Týr. 
V cirkevných zboroch sa konali aj voľby presbyterov a funkcionárov. 
Aj z tohto miesta patrí poďakovanie všetkým dozorcom a dozorkyniam, presbyterom, pokladníkom, 
účtovníkom, kurátorom, kostolníkom, kantorom a ostatným spolupracovníkom a dobrovoľníkom, 
ktorí neúnavne obetujú svoj čas, schopnosti a prostriedky na zveľadenie svojich cirkevných zborov. 
Vašu službu si nesmierne vážime a veríme, že má v nej zaľúbenie aj Pán cirkvi. 
 
V minulom roku prebiehali v cirkevných zboroch aj voľby dozorcu ZD. Za dištriktuálneho dozorcu 
bol zvolený brat  Ing. Peter Synak, ktorému v mene DNS blahoželáme a vyprosujeme hojnosť 
Božieho požehnania v tejto náročnej službe pre našu cirkev. 
 

7. Vnútromisijné podujatia 
 
O vnútromisijných podujatiach nášho seniorátu je v zborníku samostatná správa. Stretnutia po 
dvojročnej pandémii nabrali nový dych. Uskutočnilo sa spolu 11 podujatí. 
 
Konvent DNS sa konal dňa 16. apríla v Hontianskej Vrbici. Zúčastnilo sa na ňom 109 delegátov z 
29 cirkevných zborov a 15 delegátov z titulu funkcie, čo je 76%. Ďakujeme domácemu cirkevnému 
zboru za prijatie a vytvorenie príjemnej pracovnej atmosféry, ako aj za bohaté občerstvenie, ktoré 
k tejto príležitosti pripravil!  
 
Novinkou bola účasť našich mládežníkov na Konficampe v Nemecku 11. - 16. júla. Na pozvanie 
našich partnerov z Kirchheim unter Teck sa 11 mládežníkov a traja vedúci: Ivan Boženík, Štefan 
Bosák a Milica Boženíková vybrali na zájazd do nášho partnerského dekanátu v Nemecku. Prvú 
časť pobytu strávili v misijnom zariadení v Erkenbrechtsweileri, kde sa im venovali tamojší 
mládežníci. Počas prvých troch dní spoznávali okolie a utužovali vzťahy. Následne sa presunuli na 
samotný Konficamp, kde strávili tri požehnané dni naplnené aktivitami pri Božom slove, piesňach a 
hrách v spoločnosti stoviek konfirmandov a mládežníkov z dekanátu Kirchheim unter Teck. Domov 
sa vracali nabití emóciami a s množstvom zážitkov, ktoré zúžitkovali počas roka vo svojich 
domácich cirkevných zboroch. 
 



Na jeseň sme v našom senioráte zas privítali skupinku mládežníkov z Nemecka pod vedením Axela 
Rickelta a pracovníka s mládežou Christiana Stierleho. Brat farár Ivan Boženík s mládežníkmi z 
Nitry, v spolupráci so seniorátnym dozorcom Štefanom Bosákom pre nich pripravili pobyt plný 
zážitkov - okrem Jabloňoviec navštívili Nitru, Zlaté Moravce, Topoľčianky a vrcholom nášho 
stretnutia bol Seniorátny deň v Jabloňovciach. Ďakujem všetkým, ktorí toto stretnutie zorganizovali 
a pomohli s občerstvením či akýmkoľvek iným spôsobom spríjemniť pobyt našich hostí u nás.  
 
 
Našou túžbou je pokračovať vo všetkých vnútromisijných podujatiach seniorátu, ktoré sú 
navštevované a majú pozitívny ohlas. Máme za to, že je dôležité pestovať a posilňovať vzťahy 
nielen v rámci zboru, ale zdieľať sa a povzbudzovať aj v rámci seniorátu. Keď budeme o sebe 
vedieť, budeme si vedieť aj pomáhať. 
 
 

8. Misijno – rekreačné zariadenie v Jabloňovciach 
 
V uplynulom roku sa nekonali žiadne väčšie opravy či investície. 
Správkyňou MRZ je sestra Emília Turčanová, ktorá sa stará o čistotu a hygienu vnútorných 
priestorov, ako aj údržbu celého areálu. Touto cestou jej v mene seniorátu za túto službu ďakujeme. 
Takisto vyjadrujem poďakovanie bratovi dozorcovi Ľubomírovi Boldišovi za starostlivosť o tieto 
priestory, ako aj presbyterom a domácim viery za brigádnicke práce a množstvo odpracovaných 
hodín okolo fary, bratovi farárovi Ivanovi Klinkovi za ústretovosť a koordinovanie pobytov 
v Jabloňovciach, sestre farárke Janke Laukovej s manželom za ich nezištnú pomoc pri operatívnych 
riešeniach problémov a organizácii stretnutí a táborov. 
 

9. Partnerský dekanát Kirchheim unter Teck 
 
V minulom roku delegácia nášho seniorátu navštívila náš partnerský dekanát. V rámci tejto 
návštevy sme sa zoznámili s novým dekanom Christianom Tsalosom a predostreli sme naším 
partnerom misijný projekt v Zlatých Moravciach. Zároveň sme bližšie spoznali ich dekanát, 
jednotlivých pracovníkov i duchovných, fungovanie cirkevných zborov i prácu s mládežou. 
Naplánovali sme účasť našich dorastencov na Konficampe u nich, a pozvali sme skupinu 
mládežníkov z ich dekanátu k nám do Jabloňoviec. Celý čas nás sprevádzal brat farár Axel Rickelt, 
za čo sme mu nesmierne vďační. Veľmi nás povzbudil ich záujem o vzájomnú podporu a 
spoluprácu. Vnímame, že tento vzácny vzťah je potrebné budovať a rozvíjať. Boli by sme veľmi 
radi, keby sa nám tento rok podarilo privítať delegáciu z partnerského dekanátu na oslavách 60. 
výročia DNS. 
 
 

10. Personálne obsadenie cirkevných zborov seniorátu 
 

V senioráte máme 31 cirkevných zborov, z ktorých je 11 administrovaných.                            
K 31.12. 2023 máme 9 zborových farárov, 11 námestných farárov a 1 kaplána. 
 
Sestra farárka Jana Juššíková z CZ Nové Sady bola dňa 26.3. znovu zvolená za zborovú farárku. 
Brat farár Ivan Klinko z CZ Bátovce bol dňa 7.6. zvolený za zborového farára a od 26.6. 
administruje okrem CZ Jabloňovce aj cirkevné zbory Devičany a Drženice. 
Dňa 1.8. bol brat Ondrej Baranec menovaný za seniorálneho kaplána v CZ Zlaté Moravce. 
  
K 30.6. bol rozviazaný pracovný pomer dohodou so sestrou farárkou Annou Ľachkou (CZ 
Devičany.) Po tom, čo v januári 2022 bola A. Ľachká (spolu s manželom) okresným súdom v 
Kežmarku právoplatne odsúdená za zločin krádeže a za falšovanie predmetov kultúrnej hodnoty, 



vykonaných ešte v roku 2016, nebola zo strany ECAV disciplinárne stíhaná, ale bol s ňou 
rozviazaný pracovný pomer dohodou - teda k takému dátumu, aby deti mohli ešte pol roka chodiť 
do školy a aby jej odsúdenie nebolo zaznamenané v jej spise. Stalo sa tak ešte v októbri 2022. Žiaľ, 
informácie o celej tejto kauze boli členom CZ Devičany i Drženice manželmi Ľachkými podávané 
veľmi skreslene a nepravdivo. Predstavitelia seniorátu sa dvakrát zúčastnili na konvente v 
Devičanoch, kde sa snažili situáciu vysvetliť, no A. Ľachká vyvíjala na zbor značný citový nátlak, 
ktorému bolo ťažké odolať. Preto jej CZ umožnil obývať faru spolu s rodinou aj napriek tomu, že 
im bolo odňaté právo vykonávať kňazskú službu, a to celý ďalší rok, až do 30.6.2024. Žiaľ, je treba 
povedať, že sa manželia Ľachkí zaoberajú trestnou činnosťou už roky. Ich skutky nevyšli najavo iba 
preto, lebo ak bola krádež odhalená, ukradnuté predmety vrátili, výmenou za to, aby na nich nebolo 
podané trestné oznámenie. Čo je však zarážajúce na tom všetkom je, že namiesto toho, aby činili 
pokánie a začali nový život, pokračujú v problematických aktivitách aj naďalej. Okrem toho, že 
vedú štvavú kampaň proti generálnemu biskupovi, založenú na klamstvách; podkopávajú prácu 
administrátora nepravdivými tvrdeniami v časopise Lutherus a medzi veriacimi; veľmi zákerne a 
sofistikovane rozvíjajú svoju pomstu proti všetkým, ktorí im kedy “ublížili.” (t.z. napísali na nich 
sťažnosť, upozornili na ich správanie, viedli proti J. Ľachkému disciplinárku, atď.) Nikdy by som 
nebola verila, že farársky manželský pár bude posielať mne a mojej rodine anonymné listy, v 
ktorých nás bude obviňovať z rôznych špinavostí. Dvakrát bolo podané na môjho manžela 
anonymné trestné oznámenie a bol kvôli nim vyšetrovaný na pracovisku. Raz bola aj naša dcéra 
predvolaná na výsluch kvôli anonymu, ktorý prišiel do jej školy pani riaditeľke. Dva roky sme 
prežívali ako rodina enormnú psychickú záťaž a netušili sme, kto je pôvodcom tohto obťažovania. 
Na konci minulého roku prišli výsledky analýz, ktoré preukázali, že: “Na samotných listoch sa 
nachádzal zmiešaný biologický materiál obsahujúci DNA dvoch osôb, pričom majoritná časť 
pochádza od osoby Anna Ľachká. Na obálkach sa nachádzal biologický materiál obsahujúci DNA 
dvoch osôb, pričom majoritná časť pochádza od osoby Ján Ľachký.” Podotýkam, že títo ľudia sa 
chcú vrátiť do služby ako farári - chcú ľuďom kázať, vyučovať deti, konfirmandov, konať 
pastorálnu službu. Oni. Bez štipky sebareflexie a pokánia… O tom, akí sú výborní klamári a 
manipulátori sa ich cirkevné zbory už presvedčili. Žiaľ, táto škvrna na dejinách našej cirkvi i 
seniorátu tu zostane. Ja si len prajem, aby bola výstražným príkladom pre všetkých, ktorí by chceli 
takto zneužívať dôveru a dobrotu ľudí. A vás ostatných pozývam k bdelosti, aby ste si nezatvárali 
oči pred hriechom, ale aby ste naň upozorňovali. Aby sme si ako cirkev zachovali ešte akú - takú 
tvár pred svetom. 
 

11. Okienko zo života zborov 
 
Bátovce – Náš cirkevný zbor si v uplynulom roku pripomenul 240. výročie svojho obnovenia, no 
zároveň i 150. výročie posviacky neogotického kostola i 90. výročie pristavenia veže. Opäť raz sme 
usporiadali zborový deň, výlet pre deti z detskej besiedky, zúčastnili sme sa Dištriktuálneho dňa 
ZD, Seniorátneho dňa DNS, Seniorátneho stretnutia SEŽ. Na pôde zboru sa konala Seniorátna 
prehliadka spevokolov DNS, na ktorom vystúpil i náš zborový spevokol, ktorý funguje už vyše 26 
rokov. O živote zboru informuje nová Facebook stránka (CZ ECAV Bátovce). Najkrajšou 
udalosťou pre zbor bola inštalácia zborového farára, ktorá sa konala v poslednú augustovú nedeľu – 
prežívali sme radosť i dojatie keď sme medzi sebou mohli privítať početný zástup Božieho ľudu, 
ktorí chcel spolu s nami prežiť tento pamätný deň v Božej blízkosti. Počas roka sme boli svedkami 
jedného sobáša, konfirmácie dvoch chlapcov, k večnosti sme vyprevadili šiestich členov zboru – 
krst sa na pôde zboru nekonal. V uplynulom roku sme vydali dve čísla zborového časopisu 
v náklade 120 kusov; tlačené kázne v počte 20ks sa aj naďalej roznášajú starším členom, ktorí boli 
kedysi pevnou súčasťou nášho chrámového spoločenstva. Zvýšil sa počet tých, ktorí mesačne 
podporujú zbor. Nakoľko sme svoju pozornosť venovali predovšetkým vnútro misijným 
podujatiam, z hospodárskych vecí sme realizovali iba menšie investície (nová kuchynka na novej 
fare, nové kľakátka a poťah v oltárnej časti, zhotovil sa nový neogotický ambón do kostola [dar br. 



farára] a iné menšie práce). Vďační Pánu Bohu za všetko požehnanie, ktorým nás obdaril, vkladáme 
sa do Jeho milostivého vedenia aj v nadchádzajúcom roku. 
 
Bohunice - V uplynulom roku nám Pán Boh požehnával a dokazoval sa pri nás ako láskavý a 
milostivý Pán. Stretávame sa v modlitebni, pretože sme začali opravu kostola.  Neodmysliteľnou 
súčasťou nášho cirkevného zboru je spevokol, ktorý tvoria členovia cirkevných zborov Pukanec 
a Bohunice. 
 
Čankov - Rok 2023 bol pre nás pokojným rokom, kedy sme sa mohli viac venovať 
duchovným oblastiam nášho cirkevno-zborového života. Takže jadrom boli bohoslužby 
(často obohatené sviatosťami alebo detskou kázňou), besiedka, biblické hodiny, 
konfirmačná príprava a modlitebná skupinka. Zaznamenali sme i nárast záujmu o tieto 
aktivity. Zúčastnili sme sa aj mimozborových akcií (dištriktuálny deň, inštalácia 
v Bátovciach, seniorátna prespávačka konfirmandov). Tešíme sa tiež z budovania na fare 
(prístrešok na drevo, začiatok terasy). Sme vďační Pánu Bohu za všetko požehnanie, ktoré 
sme v tomto roku prijali z Jeho ruky. 
 
Devičany – Ťažko skúšaný cirkevný zbor si v uplynulý rok prešiel turbulentným obdobím 
s niekoľkými vyrušujúcimi skutočnosťami, ktoré by sme mohli nazvať zápasom o tvár zboru a jeho 
smerovanie. Išlo pritom nielen o formálne záležitosti, ale doslova o ducha zboru a jeho identitu. Po 
veľmi náročnom tlaku a zavádzaní veriacich dovtedajšia farárka A. Ľachká, po dohode s vedením 
cirkvi, definitívne ukončila pracovný pomer 30. júna 2023 – z toho dôvodu bol 1. júla za 
administrátora vymenovaný br. farár Klinko, ktorý začal písať nové dejiny zboru. Z udalostí, ktoré 
nás počas roka potešili bolo vystúpenie spevokolu na Seniorátnej prehliadke spevokolov DNS 
v Bátovciach, zúčastnili sme sa inštalačných služieb Božích v Bátovciach, ako i Seniorátneho dňa 
DNS v Jabloňovciach. Sestry zo spevokolu na začiatku roka nacvičili hudobno-slovný program, 
s ktorým vystúpili na posedení dôchodcov. Prijali sme aj návštevu z Veľvyslanectva USA 
v Bratislave, s ktorými sme diskutovali o možnosti vytvorenia pamätníka americkým letcom 
zachráneným počas 2. sv. vojny na farskej vinici. Z hospodárskych prác prebehli opravy na fasáde 
fary a bývalej evanj. školy (modlitebňa) a koncom roka bol znovu oživený chod hodín na veži 
chrámu. Práce je pred nami ešte veľa – či už na poli hmotnej, no predovšetkým duchovnej. 
Porúčame sa preto do Božích rúk, lebo jedine tak sa môžu zdariť naše snahy. 

Diakovce - Zúčastnili sme sa i so spevokolom Krédo slávnostných služieb Božích v Nitre, na 
ktorých bola inštalovaná z nášho CZ sestra Renáta Vinczeová historicky ako prvá žena do úradu 
generálnej dozorkyne ECAV na Slovensku. Spevácky zbor Krédo usporiadal koncert pri príležitosti 
uvedenia svojho prvého CD Laudate Dominum. CD uviedol do života slovom Božím a modlitbou 
biskup ZD Ján Hroboň. Nasledujúci deň po koncerte vo svätodušnú nedeľu sme sa stretli na 
Zborovom dni. Spevokol okrem slávnostných služieb Božích v zbore a domácich podujatí spieval 
na Dištriktuálnom dni v Leviciach, Seniorátnej prehliadke spevokolov v Bátovciach a na slávnosti 
v CZ Farná. V lete sa konal denný biblický tábor pre 20 detí a 6 mládežníkov v priestoroch 
kultúrneho domu. Počas roka sa pravidelne stretávali deti na detskej besiedke, konfirmandi, mládež 
nepravidelne. Pokračovali sme vo vydávaní elektronického zborového Spravodaja. Po vynútenej 
prestávke sme zorganizovali ekumenickú bohoslužbu na Svetový deň modlitieb v ev. kostole v 
Diakovciach v spolupráci s Reformovanou kresťanskou cirkvou. V minulom roku sme prevolili s. 
zborovú dozorkyňu R. Vinczeovú a väčšinu presbyterov a funkcionárov na ďalšie šesťročné 
funkčné obdobie. Z hospodárskych prác sa nám podarila svojpomocne zrekonštruovať zatekajúca 
strecha na hospodárskej budove vo farskom dvore v Diakovciach (2 000 €) a naniesť nový náter na 
oplotenie farského dvora. Pánu Bohu vďaka za Jeho milosť a požehnanie.  

Drženice – Život v našom zbore prebiehal pokojne, bez rušivých vonkajších vplyvov. Na 
bohoslužbách sa stretávame každú druhú nedeľu a vo sviatky. Po rokoch sa niekoľko členov pridalo 
k devičanskemu spevokolu a spoločne s nimi vystúpili na Seniorátnej prehliadke spevokolov DNS 



v Bátovciach. Zúčastnili sme sa Seniorátneho dňa DNS, ako i slávnostných služieb Božích 
z príležitosti inštalácie v Bátovciach. Od 1. júla bol do zboru vymenovaný nový administrátor – 
tentokrát z Bátoviec. V uplynulom roku sme nemali ani jeden krst, sobáš, nikto nebol konfirmovaný 
a nevykonala sa ani jedna pohrebná rozlúčka. Potešujúce je to, že nás neubudlo, ale je nám ľúto, že 
sa naše rady nedopĺňajú – život cirkevného zboru by vedela zhodnoť malá hŕstka veriacich. 
Uvedomujeme si, že tento stav dlhodobo trvať nebude a je viac než isté, že sa postupne náš zbor 
pretransformuje na fíliu. 

Farná - Pre cirkevný zbor Farná bol rok 2023 výnimočným, pretože z Božej milosti sme smeli 
osláviť 200.výročie pamiatky posvätenia chrámu. Zbor sa na výročie dlhšie pripravoval a napriek 
tomu, že je počtom duší menší a aj počet ľudí, ktorí sa zapájajú do života zboru klesá, výročie 
oslávil veľmi dôstojne a prinieslo povzbudenie i radosť. Oslavy výročia prebiehali počas celého 
roka, pri rôznych príležitostiach. Hlavným programom bolo usporiadanie 3 koncertov počas celého 
výročia chrámu. Prvý sa uskutočnil ešte na jeseň roku 2022, koncert vážnej hudby v podaní 
akustickej gitary  umelca Adama Pástora. Druhý koncert počas leta 2023 otváral zároveň obecné 
slávnosti. Predstavili sa na ňom mnohí mladí umelci, Spojený spevácky zbor Nitry a Diakoviec pod 
vedením Kataríny Bosákovej a Márie Mišunovej. Rok osláv a vďaky sme zavŕšili slávnostnými 
službami Božími, kedy kázňou slova Božieho slúžil biskup Západného dištriktu Ján Hroboň, ktorý 
kázal srdečne a povzbudzujúco. Vystúpil Zmiešaný spevácky zbor Franza Schuberta zo Želiezoviec 
a privítali sme domácich i zahraničných hostí, ktorý misijne slúžia v cirkevnom zbore a s ktorými 
má zbor dobré ekumenické vzťahy. Cirkevný zbor vyslovuje poďakovanie všetkým, ktorí prispeli 
k výnimočným oslavám, najmä Kaszmán-Saróka Liliáne a Mariánovi Berénimu, ktorí koncerty 
pripravili.  Cirkevný zbor vyslovuje poďakovanie Fondu misie Západného dištriktu, ktorý prispel 
čiastkou 250€. Vďaka tomu sme mohli vytvoriť mnohé evanjelizačné a upomienkové predmety 
a materiály. Pri pohľade na ne nám výročie ostane v srdci živé tak, ako živá je aj viera nášho zboru. 

Gbelce -  

Hontianska Vrbica - Náš malý, ale zatiaľ životaschopný zbor sa teší z prác, ktoré sa vykonali 
v modlitebni. Konkrétne, prepracovanie komína, výmena azbestových starých rúr za nerezové, 
oprava a nadstavenie komína, drátkovanie parkiet, maľba modlitebne. Veľmi sme vďační Pánu 
Bohu za toto všetko. Ešte viac nás teší, že sme mohli mať  konfirmáciu, dva krsty a jeden sobáš.  Ó, 
kiežby nám Pán požehnal  život viery  naďalej ako aj rôzne aktivity. 

Jabloňovce – Naše spoločenstvo je malé a preto sme vždy radi, keď medzi nás zavítajú hostia – 
takto nás napr. navštívili mládežníci z CZ BA-Prievoz, spolu s br. farárom, ktorí nás povzbudili 
slovom i piesňou. Participovali sme, tak ako každoročne, na príprave Seniorátneho dňa DNS, 
zúčastnili sme sa inštalácie zborového farára v Bátovciach. Po niekoľkých rokoch sme boli 
svedkami sobáša a ku hrobovému odpočinku sme vyprevadili dvoch členov zboru. V uplynulom 
roku sme vďaka Bohu pokračovali v započatých prácach na obnove našej národnej kultúrnej 
pamiatky. Avšak, minulý rok sme boli finančne dobití a vyžmýkaní, nakoľko sme sa z pôvodných 
prác, plánovaných len v rozsahu výmeny šindľa na babinci a výmeny odkvapového systému na 
kostole, pustili aj do výmeny šindľa na západnej strane obranného múra spolu so vstupnou bránou a 
výmeny šindľa na zvonici. Za podpory grantov z Fondu Generálnej podporovne i Nitrianskeho 
samosprávneho kraja, sa tieto práce podarilo úspešne ukončiť. Na prípravných prácach pri 
demontáži starého šindľa sa spolupodieľali niekoľkí spolubratia spolu s br. farárom, aby sme týmto 
spôsobom zboru ušetrili financie.  Zostáva nám tretia etapa výmeny šindľa na múre a kompletná 
obnova veže. Samozrejme, potrebných by nám bolo minimálne aspoň päťkrát toľko peňazí koľkými 
momentálne disponujeme, aby sme po vykonaní prác mali z čoho existovať. Nevzdávame sa a preto 
sa aj naďalej vkladáme do Božích rúk, lebo si uvedomujeme, že v Jeho rukách sú naše časy a len s 
Jeho pomocou môžeme pokračovať ďalej. Nech nám Pán Boh pomáha! 

Jur nad Hronom - V duchovnej oblasti : Zorganizovali sme stretnutie farárov DNS – pre školenie 
od EMC, s názvom: Riadenie zmien. Nová sestra dozorkyňa sa výborne zapojila do fungovania 



a práce v CZ. Písali sme a roznášali blahoželanie jubilantom, s biblickým textom a požehnaním. 
V rámci tohto sa vykonalo vyše 20 pastorálnych návštev. Na náboženstve pribudlo jedno dieťa (na 
prvom stupni pribudol nám prváčik.) Biblické hodiny pravidelne fungujú na 3 miestach v CZ. Vo 
filiálke Starý Hrádok sa konala sviatosť velebnej VP aj mimo tradičných sviatočných časov. 
Spoločné SB na pamiatku Reformácie okolitých CZ. Večerné Služby Božie (v Advente a Pôste) sa 
konali na 2 miestach. Nahodenie evidencie zboru a Matrík do programu EIS ECAV, a následne aj 
vypracovanie štatistiky COJ a MK v EIS. Pochovali sme dlhoročnú presbyterku a aktívnu členku 
cirkvi (s. Mesárošová). Ešte treba tu spomenúť 6 pohrebov v uplynulom roku, 2 krsty našich členov 
– žijúcich v Rakúskej republike; a konfirmácia sa po čase konala. V hospodárskej oblasti: Asi 
najdôležitejšia udalosť, ktorá poznačila hospodársky život nielen v našom CZ bolo náhle a skokové 
navýšenie cien za energie... To bola šokujúca udalosť predchádzajúceho roka, vyvolaná nebývalou 
Ruskou agresiou a vojnou na Ukrajine!!! Z dôvodu enormného navýšenia cien od dodávateľov sme 
museli utlmiť plánované ďalšie investície: manipulačné práce na statike kostola, výmena 
vchodových dverí. Vyčlenenie nástenky na obecnom úrade pre potreby a oznamy nášho CZ. Všetky 
elektronické záležitosti a kancelárska práca v CZ sa robí na súkromnom počítači. Rovnako všetky 
pravidelné služobné cesty sa prevádzajú na súkromnom aute. Jarné a jesenné upratovanie 
vonkajších aj vnútorných priestorov CZ. Vybavenie občianskych preukazov s elektronickým 
podpisom a čipom pre štatutárov, a následné prihlásenie sa do elektronickej komunikácie zo štátom, 
z MK, EIS, obcou. 

Kalná nad Hronom - Po celý rok nám fungoval Klub pravidelne prispievajúcich tých, čo sa 
zapojili a funguje nám od roku 2008. Mali sme Biblické hodiny, pripravili sme Tábor pre deti. Deti 
vystúpili na Vianoce a Veľkú noc so svojiím programom. Adventný koncert spevokolov troch 
cirkví sa uskutočnil aj v minulom roku s veľkým záujmom. Zlatá konfirmácia bola pre rok 1973. 
Zborový deň sme mali s hosťom br farárom Martinom Šefrankom. Každý týždeň máme Bohoslužby 
v jednom z troch DSS na území nášho zboru. Pripravili sme Svetový deň modlitieb. Mali sme 
modlitebný týždeň za Jednotu kresťanov s cirkvami v našej obci. Aj v minulom roku sme sa 
pripojili k Evanjelizácii PreTeba 2023 cez internet, z Liptovského Mikuláša. 

Od roku 2016 podporujeme deti v Tanzánii v rámci projektu Deti Afriky- v minulom roku osobne 
našich partnerov navštívil náš brat farár Ján Jančo. Aj v tomto roku sme pripravili  Balíčky 
požehnanie pre Ukrajinu. A 35 balíčkov pre deti v domovoch do Srbska. Zadržali sme oferu pre 
Turecko- Antiochia, kde si dali prvýkrát meno „kresťan- ia“ – 820.-EUR a v jeseni oferu pre 
Slovinsko, kde boli mimoriadne povodne – 350.-EUR. Pre zníženie nákladov na Elektrickú energiu 
sme zabudovali a sprevádzkovali Fotovoltaické panely na strechu fary.  Pripravili sme konferenciu 
presbyterov seniorátu v našom zbore. Zúčastnili sme sa seniorátnych stretnutí- Seniorátny deň, 
Stretnutie žien a Modlitebného spoločenstva. Zúčastnili sme sa Misijných dní Západného dištriktu 
v Piešťanoch. 
 
Kolárovo – Služby Božie sa konali každú druhú nedeľu a priemerná účasť stúpla z 10 na 15. Potešil 
nás spevokol Agapé z Nesvád, ktorý usporiadal v našom zbore bohoslužbu k Svetovému dňu 
modlitieb. Toto podujatie bolo pekné navštívené a veľmi požehnané. Na jeseň sme oslávili 
Poďakovanie za úrody zeme a pripomenuli sme si pamiatku našich zosnulých. Vyvrcholením 
bohoslužobného života boli štedrovečerné služby Božie, na ktorých sme mali 31 návštevníkov. V 
hospodárskej oblasti sa nám podarilo vymaľovať všetky miestnosti na fare a vymeniť vchodové 
dvere, ako aj vykonať ďalšie menšie opravy. 

Komárno a Zemianska Olča - Oba CZ v minulom roku zažili požehnané chvíle. Okrem 
zaužívaných spoločných akcií: Modlitebný týždeň, Benefičný koncert a Adventný koncert, tradičná 
súťaž vo varení guľášu, kde sme súťažili ako CZ, 9 ročník Tescozbierky určenej pre núdznych v 
meste a okolitých dedinách, zapojili sme sa do pomoci bezdomovcom a uvarili, doniesli im jedlo, 
usporiadali sme Zborový deň v Lipovom a rozlúčku s letom v KN; tábor detí na fare. Všetky tieto 
aktivity sme robili ako zbory spoločne. Cirkevníci sa zapájali svojou účasťou, prácou i prípravou 
akcií. Dňa 21.5. sme boli na výlete spolu s CZ Častkov a Prietrž (MYS) v slovenskom evanjelickom 



CZ v Budapešti. Po požehnaných chvíľach na SB, spoločnom občerstvení, sme absolvovali úžasnú 
prehliadku mesta najprv autobusom, potom plavbou po Dunaji. Dňa 26.11. sestra seniorka Mgr. 
Mária Popičová vykonala Posviacku zborových priestorov a interiéru kostola v Iži. Mesiac predtým 
sme si v KN nanovo zvolili zborovú dozorkyňu Helenu Aggovú. Teší ma, že už 6. rok sme každý 
večer o 20-21.h spojení v modlitbách, čítaní slova Božieho, čo nás posilňuje v viere. 

Levice - V roku 2023 sa v našom cirkevnom zbore stretávali viaceré biblické skupinky (tri ženské, 
mužská, biblická hodina, konfirmandi, mládež). Zvlášť sa tešíme z mužskej skupinky, ktorá sa 
veľmi dynamicky rozrastá.  Pre deti a mládež sme uskutočnili viacero podujatí. Naše deti obohatili 
služby Božie svojimi vystúpeniami v kostole, ako aj na námestí v Leviciach v rámci 
Predvianočných trhov.  Tešíme sa, že nám začali chodievať na detskú besiedku aj nové deti. 
Rovnako nás teší aj spoločenstvo evanjelickej mládeže, kde sa stretávajú viacerí naši mladí členovia 
cirkevného zboru. Vďační sme aj za nových vedúcich mládeže, ktorí sa zapojili do vedenia 
mládeže. Radujeme sa aj zo žiakov náboženstva, ktorý sa každoročne zapájajú do biblickej 
olympiády. Tešili sme sa aj v letnom období spolu s  našimi najmladšími, ktorí sa v priestoroch 
nášho zborového centra zúčastnili denného letného tábora. Rovnako sme sa radovali aj 
z mládežníckeho letného tábora v Párnici na malebnej Orave. 

Náš cirkevný zbor sa zapojil spolu s ostatnými kresťanskými cirkvami do novej aktivity zameranej 
na čistenie nášho mesta Levice, aby sa v ňom lepšie žilo a aby sme aj takýmto praktickým skutkom 
dokázali svoju vieru. Vďační sme aj za Kresťanskú policajnú asociáciu v našom meste, s ktorou 
sme úzko spolupracovali pri organizovaní viacerých misijných aktivít. 

Najväčšou úlohou, na ktorej sme sa aktívne zúčastňovali, bol deň Západného dištriktu, ktorý sa 22. 
apríla 2023 uskutočnil v športovej hale v Leviciach. Sme veľmi vďační, že sme mohli byť aktívne 
nápomocný biskupskému úradu Západného dištriktu pri spoluorganizovaní celej tejto veľkej 
misijnej aktivity. 

V hospodárskej oblasti sa nám podarilo úspešne vypracovať dva projekty. Jeden bol z peňazí 
Svetového luteránskeho zväzu, kde sme získali 3000 €. Tieto finančné prostriedky boli určené na 
výmenu okien v kaplánskom byte, kde bývala ukrajinská rodina. Druhý projekt bol z projektu 
Ktastrophenhilfe, koordinovaný evanjelickou diakoniou. Získali sme  987, 95 €, ktoré sme venovali 
na rekonštrukciu hosťovskej miestnosti v zborovom centre, kde bývala ďalšia ukrajinská rodina. Na 
základe zozbieraných milodarov sa nám podarilo ešte vymeniť okná na mládežníckej miestnosti, 
ako aj na jedálni v zborovom centre. Štedrovečernou oferou sme pomohli cirkevnému zboru 
v Zlatých Moravciach. 

Neded - Ďakujeme Pánu Bohu, že v náročnom roku - aký r.2023 pre náš CZ nepochybne bol - nám 
pomáhal a požehnával všetky naše práce, ktoré sme konali. Keďže sa nám vzdala p.účtovníčka, pre 
túto prácu sme našli novú sestru. Deti vyučovala tak ako v minulosti farárka na d. besiedke, na 
nábož. výchove, 3 katechuménov a 3 konfirmandov na výučbe konfirmácie. Tiež ako vo všetkých 
minulých rokoch pripravovala vystúpenia spevokolu a pásma pre deti - obe tieto skupiny obohatili 
viaceré slávnostné sl. Božie. So 6 deťmi sme sa zúčastnili Senior. stret. mládeže, s dospelými 
Dištrikt. dňa  a 3 senior. stretnutí, ktoré boli pre našich zúčastnených veriacich povzbudením vo 
viere. Všetkým, ktorí ich pripravili patrí naša úprimná vďaka. 

Nesvady – Spevokol Agapé na jar zorganizoval tri vystúpenia v rámci Svetového dňa modlitieb. 18. 
marca sa v našom kostole konalo seniorátne kolo súťaže Duchovná pieseň. Do celoslovenského 
kola postúpil a získal zlaté pásmo z nášho zboru Adam Kurucz. Pred Veľkou nocou sme so žiakmi 
z NbV priniesli veľkonočné posolstvo vo forme príbehu a piesní do MŠ Nezábudka. Zorganizovali 
sme autobusový zájazd na Dištriktuálny deň v Leviciach. S deťmi sme sa zúčatnli na Športovom dni 
v Jabloňovciach. Na jeseň sa v našom zbore konalo seniorátne stretnutie konfirmandov. Rozhlasové 
služby Božie na Štedrý večer boli odvysielané z nášho kostola, kazateľom bol br. generálny biskup 



Ivan Eľko. Počas roka sme 4x usporiadali mládežnícke služby Božie, ktoré boli hojne navštívené 
mladými rodinami. Cirkevný zbor má aktívnu FB a webovú stránku. 

Nitra -  V roku 2023 sme v CZ Nitra vo viacerých situáciách prežívali čo znamená kľaknúť si na 
kolená a prosiť Pána Ježiša o uzdravenie „všetkých chorôb.“ Toto sme si uvedomovali a prežívali 
pri rôznych aktivitách zboru. Tiež na našich spoločenstvách. Vďačnosť a dobrorečenie sme mohli 
pocítiť aj na Bohoslužbách pri 15. výročí posvätenia organu a pri koncertoch. Spevokolisti si 
pripomenuli nedožitú 80. Katiny Kuhnovej a ďakovali, že fungujú stále, hoci sa po pandémií mnohé 
spevácke zbory rozpadli. Vďačnosť voči Pánu Bohu bolo cítiť aj z detských reakcií na tábory 
a aktivity. Obrovskou lekciou vďačnosti bolo vyjadrenie sestry na stretnutí najstarších členov zboru, 
ktorá povedala, že ona okrem lekára a obchodu nikde od januára nebola.  V Nitre sme privítali i 
skvelú návštevu partnerov z Nemecka. Plný požehnania bol aj  potom výlet našich mladých do 
Kirchheim Unter Teck. Obrovským obohatením bol aj zájazd do Srbska a návšteva dolnozemských 
Slovákov.  

Hneď v úvode roka naše schopnosti a možnosti preverila inštalácia s. generálnej dozorkyne Renáty 
Vinczeovej. Mnohým dobre padlo, že v CZ Nitra našli skvelé podmienky. Veľmi náročné bolo 
obdobie v ktorom sme doslova zápasili za ceny energií. V januári prišli mesačné platby za plyn vo 
výške 4000 eur. Ak by nedošlo k ráznym krokom, cirkevný zbor by zaplatil za energie v tomto roku 
takmer 40 000 eur. 

V roku 2023 fungovali okrem klasických Bohoslužieb tieto spoločenstvá na pravidelnej báze: 
Klubík, Detská besiedka, Mamičky, Oteckovia, RoS, Muži, Spoločenstvo evanjelických žien, 
Spevokol, Klub mladšej mládeže a Biblické hodiny. V rámci všetkých je aktvíny brat farár so 
svojou manželkou. Cieľom a zmyslom týchto spoločenstiev je, aby každý okrem služieb Božích 
mal aj svoje miesto, kde sa môže pýtať a zdieľať, kde môže tiež hovoriť. Veľmi sa tešíme z  nového 
webu  ecavnr.sk. V roku 2023 bolo naplnené uznesenie konventu o zamestnaní na dohodu 
o brigádnickej činnosti administratívnej pracovníčky, ktorej hlavnou činnosťou je pomoc 
s administratívou, a zameranie sa na elektronickú správu kancelárie. Spravovanie webového 
a facebookového profilu, pomoc pri aktivácií a realizácií Elektronického informačného systému 
cirkvi, správa mailov a komunikácie a tiež ostatná administratívna pomoc. V meste Nitra sa 
prihlásilo k evanjelickej viere 2500 evanjelikov, v kartotéke evidujeme 1300 členov a cirkevný 
príspevok si zaplatila v roku 2023 cca polovica členov. Do dnešného dňa máme približne 450 
evidenčných listov naspäť. Sme vďační za obrovské nasadenie ľudí. Najmä za prístup mnohých, 
ktorí prijali výzvu Mesačný cirkevný príspevok (MCP). Niektorí členovia zboru skutočne začali 
odvádzať “desiatky” a práve tieto pomohli zmeniť klesajúci trend v príjmovej časti.  

V roku 2023 sme podali projekty na prácu so SEŽ, návštevu synagóg, dva projekty na Mesto Nitra, 
dva projekty na NSK. Cirkevný zbor sa zapojil tiež do projektu krabice pomoci na Ukrajinu 
a v refundácii boli získané prostriedky v hodnote 50% podpory. Úspešný bol aj projekt 
prostredníctvom Svetového Luteránskeho zväzu, kde sme získali prostriedky na výmenu 
spotrebičov a sprchového kúta v garsónke a výmenu sporáka. V rámci sociálneho projektu sme 
riešili Krabice požehnania, ktoré sme pripravili v troch termínoch a to 20. marca, 7. júna a potom 
začiatkom septembra. Celkovo teda môžeme zadefinovať pomoc na Ukrajinu vo výške 720 eur. 
Zázemie u nás dlhodobo našla teta Viera Alekseyenko, ktorá prišla na jar roku 2022 a CZ jej 
dlhodobo poskytuje ubytovanie.  

V CZ vnikla komisia pre stavbu domu seniorov začala intenzívne pripravovať podklady pre novú 
výzvu v rámci Plánu obnovy a odolnosti /POO/. Projekt bol opätovne prerobený pre kapacitu 30 
klientov. V priebehu roka 2023 bola v rámci možností podaná žiadosť na Ministerstvo práce 
v zmysle výzvy POO. V roku 2023 sa okrem základnej úpravy pozemku riešili aj predĺženia 
povolení. Keďže je stavba začatá v roku 2024 plánujeme zhotoviť prípojky k pozemku vo výške 
takmer 50 000 eur, čo máme brať ako investíciu do pozemku. 



V roku 2023 sa opäť uskutočníla tradičná návšteva priateľov z Naperville. Swansovnovci a Gail 
Jannenberg stále prichádzajú nielen do Martina ale i do Nitry. Snáď sa v blízkom období podarí 
naplniť pozvanie do Naperville a naštartovať tak novú etapu vzťahov s partnerským zborom. 
Obnovené je partnerstvo s cirkevným zborom Sázava a dúfame, že čoskoro nadviažeme aj osobné 
kontakty s bratmi a sestrami z Čiech. 
Po výmenách kotlov pokračujeme v energetických opatreniach a všetkých možných opravách. 
Okrem chrámovej lode boli všetky svetlá prevedené na LED technológiu. Brat kurátor realizoval 
výmenu na 200 svietidlách v celom komplexe. Realizovala sa aj oprava mramorového múriku pred 
kostolom s kompletnou opravou a celkové nové uchytenie tabúľ v sume cez 3300 eur. V roku 2023 
sme tiež riešili zatekanie strechy nad základným kameňom, rozrezanie fólie a vypustenie niekoľkých 
desiatok litrov vody. Koncom roka však začala strecha chrámu tiecť na ďalšom mieste. Na chóruse 
pretiekla značná časť stropu. V roku 2024 teda stojí pre nami vážna oprava v odhadovanom rozsahu 
100 000 eur. 
V rámci spolupráce s Evanjelickou Diakoniou na Slovensku sa do marca organizoval aj kurz 
slovenského jazyka pre Ukrajincov, ktorý sa konal v ECAV Nitra od začiatku vojnového konfliktu. 
Naša Evanjelická zborová diakonia opatrovala 19 klientov.  

Každý utorok večer má v zborovej sieni stretnutia komunita „anonymných alkoholikov“. Aj v roku 
2023 sme poskytli priestor pre zasadnutia Spoločnosti M.R. Štefánika v Nitre. Od 13-20. marca 
prebiehala výstava o Darine Bancíkovej. Jej život a dielo sme si priblížili aj na spoločenstvách. 
V júli sme pripravili výstavu fotografií pre našich priateľov z Napperville.  

Aj v roku 2023 sa konal festival „ARS Organi“, v rámci projektu „Bach pre všetkých“. V našom 
chráme sa konali 2 koncerty z celého cyklu. Prebiehala intenzívna spolupráca s Katedrou hudby 
UKF, ktorá požiadala o niekoľko prehrávok a prípravu študentov, čo im bolo príležitostne 
umožnené. Dňa 28. apríla sa konali koncertné záverečné skúšky študentov UKF. 23. mája sa konal 
koncert Duchovnej hudby ZŠ Pavla Kádosa Levice, ktorá prispela na výdavky sumou 200 eur. 24. 
novembra sa uskutočnil koncert gitarového kvarteta, ktorého organizáciu zastrešilo Španielske 
veľvyslanectvo v rámci predsedníctva rady EÚ. V adventnom čase sa konali organové koncerty na 
podporu zbierky pre opravu a servis nášhoorganu. 26. novembra odohral prvý organový koncert 
Stanislav Šurín a 3. decembra odohral druhý organový koncert Ján Hegeduš. V zbierke sa spolu 
vyzbieralo takmer 1400 eur. 18. decembra sa v našom kostole konal ešte koncert žiakov ZUŠ Jozefa 
Rosinského a 28. decembra koncert Katky Koščovej. 

Za všetko požehnanie v roku 2023 ďakujeme nášmu Pánovi. Soli Deo Gloria. 

Nové Sady - Rok 2023 bol pre náš zborom časom na postupné tvorenie nových vecí. Zvolili sme 
niekoľko nových presyterov, ktorý majú chuť pracovať, a do nášho zboru doniesli nový vietor. 
Okrem bežných aktivít, sme obnovili činnosť detskej besiedky, ktorá sa ale postupom času zmenila 
na rodinné stretnutia, kde sme pripravili priestor aj pre deti aj pre rodičov zároveň. Začalo sa 
s vyučovaním náboženstva na miestnej škôlke. Za zmienku stoja aj služby Božie v prírode, ktoré 
máme v našom CZ roky práve na pamiatku Svätej Trojice na Carovinách. V Malom Záluží na 
pamiatku posvätenia chrámu, sme sa presunuli so službami Božími k zvonici, ktorá bola nedávno 
obnovená. Nezaháľali sme ani v zveľaďovaní nášho majetku, a opravili sme schody na vstupe do 
nášho kostola.     

Plavé Vozokany - Cirkevný zbor Plavé Vozokany je veľmi aktívnym zborom. V tomto roku zaradil 
medzi svoje pravidelné aktivity nové stretnutia a to stretnutia rodín. Vznikli veľmi spontánne 
a preto veríme, že z Božej milosti. Každoročne sa pri príležitosti Dňa detí a začiatku leta na farskom 
dvore stretávali celé mladé rodiny, kde si pripravili program. K tomuto letnému stretnutiu sme 
pridali jesenné a adventné stretnutia. Nie len deti, ale aj rodičia sa začali na tieto spoločenstvá pýtať 
a tešiť sa na ne. Je to možnosť, ako zvestovať evanjelium ďalšej skupine ľudí veľmi milou formou, 
pretože okrem zvesti pre deti, piesní, kreatívnych dielní sú súčasťou stretnutí aj súťaže v pečení pre 
rodičov a  presbyterky cirkevného zboru prichádzajú s novými nápadmi. 



Naši mladí sú pravidelnými účastníkmi seniorátnych stretnutí konfirmandov, mládeže, seniorátnych 
táborov a sústredení. Tieto sú pre nás veľmi cenné, keďže je veľkým povzbudením, ak sa nestretávajú 
len ako malá hŕstka zboru, ale spolu s mladými iných zborov.  
Už tradične sa konala Letná biblická škola, ktorá prebieha táborovou formou. Doposiaľ to bolo naše 
najnavštevovanejšie misijné podujatie, kde sa stretávalo 40 detí a mladých ľudí, ale rodinné 
spoločenstvo sa bude postupne doťahovať. Prvotným cieľom detského tábora je osloviť domácich 
viery. Avšak v čoraz väčšej miere sa prihlasujú deti mimo cirkevného zboru. Ich motívy sú rôzne, my 
máme však radosť, pretože našim motívom je zvestovať Krista všetkým deťom bez rozdielu. Veľká 
vďaka patrí členom zboru, ktorí pri prípravách pomáhajú aj darmi, napriek tomu, že ich deti či vnúčatá 
sa tábora už nezúčastnia. V tomto roku sme sa prvýkrát zúčastnili SEMfestu a určite nie poslednýkrát. 
Bol to úplne nový zážitok. Cirkevný zbor Plavé Vozokany vyslovuje poďakovanie Fondu misie 
Západného dištriktu za príspevok pre potreby Letnej biblickej školy vo výške 250€. 
Všetky väčšie stretnutia v zbore sa konajú v zborovom dome. Na tomto však počas leta nastala 
havarijná situácia, ktorú bolo potrebné bezodkladne riešiť. Dažde a vietor spôsobili škody na streche, 
ktorú zbor mal v budúcnosti v pláne vymeniť, avšak zatekajúca voda spôsobovala ďalšie škody 
a budovu by nebolo možné používať. Boh však dokázal svoju moc. Od získaného materiálu, cez prácu 
majstrov a členov zboru, po modlitby a starostlivosť sa podarilo vymeniť krytinu, latovanie aj 
poškodené trámy a budova opäť môže byť prístupná. Na jej postupnej rekonštrukcii a zlepšovaní bude 
zbor i naďalej pracovať. Cirkevný zbor Plavé Vozokany vyslovuje poďakovanie Fondu dištriktuálnej 
podporovne ZD za finančný dar ako aj všetkým majstrom a členom zboru za vykonanú prácu, bez 
nároku na odmenu.  
 
Pribeta - V uplynulom roku sme v našom zbore nevykonali žiadne veľké veci. O to viac sme si 
vážili každý prejav Božej lásky, že v zbore nás požehnáva a buduje medzi nami rodinu bratov a 
sestier, ktorí sa navzájom vážia, pomáhajú si a snažia sa žiť ako Božie deti, a usilujú sa o to, aby si 
vážili nezaslúženú milosť Božiu. Ďakujeme Mu, že smieme byť v málom verní, a aj tie maličkosti v 
zbore konáme s radosťou a pokorou. 

Pukanec - Rok 2023 bol pre cirkevný zbor bohatý na rôzne udalosti a podujatia, duchovné, ale tiež 
aj v oblasti hmotného zveľadenia.  Zúčastnili sme sa Biblickej olympiády,  súťaže Duchovná 
pieseň, seniorátneho tábora,  športového turnaja, deti navštevujúce folklórny súbor Lisna prispeli 
svojim vystúpením na seniorátnom dni. Neodmysliteľnou súčasťou nášho cirkevného zboru je 
spevokol, ktorý tvoria členovia cirkevných zborov Pukanec a Bohunice.  V 18. nedeľu po Svätej 
Trojici sme si pripomenuli slávnosť zlatej konfirmácie. Počas ekumenickej pobožnosti konanej na 
otvorenie pukanských remeselných trhov sme mali možnosť započúvať sa do klarinetového 
koncertu pána Ladislava Lanského. V októbri, ktorý je nazývaný mesiac úcty k starším sa v našom 
zbore konalo hudobno- literárne popoludnie venované naším starším členom cirkevného zboru. 
Predstavili sa členovia literárneho klubu Dúha v Leviciach, ktorí prednášali svoju tvorbu. 
O hudobnú časť sa postaral detský folklórny súbor Lisna, Barbora Kyseľová svojím spevom a Emil 
Lauko hrou na klarinet. Ďakujem Pánu Bohu za všetko čo sa nám podarilo a aj budúci rok vkladáme 
do jeho milostivých rúk 

Rastislavice - Maľovanie strechy kostola . Stretnutie pri jubileu.   
Svätoplukovo - Výrub stromov okolo kostola. Ekumenické stretnutie.  
Svätý Peter -  

Tekovské Lužany - Cirkevný zbor patrí medzi najmenšie v našom senioráte, napriek tomu žije 
aktívne. Zápasí s malým množstvom veriacich, ktorí sa k zboru a cirkvi hlásia, preto sa snaží ľudí 
oslovovať a využívať každú príležitosť, aby bolo prítomnosť zboru v obci vidieť. Z tohto dôvodu 
využívame všetky možnosti k spolupráci s obcou a ostatnými cirkvami na ekumenických 



stretnutiach. Aktívne sme sa zúčastnili Aliančného modlitebného týždňa ako aj Týždňa modlitieb za 
jednotu kresťanov. Sestry z cirkevného zboru pripravili požehnané modlitebné stretnutie spolu 
s agapé pohostením. Počas pôstu sme bratov a sestry vo viere pozvali k stíšeniu a spoločným 
modlitbám. Tieto boli veľmi pozitívne hodnotené. V rámci obecných dní sme sa sklonili 
k modlitbám pri pamätníku vojnových obetí a vystúpili so spevom i pásmom básní našich detí pri 
zapaľovaní adventnej sviece. Sestry cirkevného zboru pripravili pre občanov aj bohaté občerstvenie 
a zostávali v rozhovoroch, aby pozvali ľudí na služby Božie. Je to ich aktívna misijná práca. Deti 
cirkevného zboru sa pravidelne zúčastňujú seniorátnych stretnutí a táborov. Je to veľmi dobrá 
príležitosť, kedy sa aj mladí menších zborov vedia stretnúť a vytvárať spoločenstvo. Takisto dospelí 
veriaci sa tešia zo stretnutí na úrovni seniorátu, využívajú každú možnosť. Takto sme spolu trávili 
i čas na Dištriktuálnom dni v Leviciach. Cirkevný zbor osadil informačnú tabuľu, ktorá označuje 
modlitebňu a tá bola zaradená i medzi významné objekty na cyklochodníku, ktorý prechádza cez 
obec.  

Zlaté Moravce - Kým v prvej polovici roka 2023 Cirkevný zbor v Zlatých Moravciach volal 
slovami žalmistu: „Obnov nás Bože našej spásy, zruš svoju nevôľu voči nám,“(Ž 85,5) tak v druhej 
polovici sa zboru týkali slová: z 85. žalmu: „Omilostil, odpustil, upustil od hnevu.“(Ž 85, 2-4) Po 
skoro desiatich rokoch má zbor vlastného duchovného, čo sa prejavilo aj na zvýšenej účasti na 
službách Božích. Zbor si v tomto roku prechádzal viacerými opravami a obnovou farských 
priestorov. Na ZŠ v Topoľčiankach sa prvýkrát v histórii školy vyučuje evanjelické náboženstvo. 
Po dlhej dobe sa pracuje s mládežou, koná biblická hodina a venuje seniorom. Cirkevný zbor sa 
prebúdza z spánku a teraz sa on neho čaká: „Vernosť zo zeme a spravodlivosť vzhliadne z neba. 
Potom dá Hospodin aj to, čo je dobré, a naša zem vydá svoj úžitok.“(Ž 85,12-13)   

Želiezovce - Zborový deň sme mali s hosťom br. farárom  Ondrejom Majlingom. Mali sme 
modlitebný týždeň za jednotu kresťanov v našom meste. Tradičné Ekumenické Bohoslužby  na 
Zelený štvrtok s Reformovanou evanj. cirkvou. Pripravili sme 12 balíčkov pre deti do Srbska-
Vojvodiny. Pokročili sme v stavebných úpravách bytu pre farársku rodinu. Ukrajinské rodiny sa 
vrátili domov a zmenili miesto ubytovania na Slovensku. 

Žemberovce - Uplynulý rok bol opäť pre náš zbor naplnený požehnaním. Keďže si uvedomujeme, 
že veľmi potrebujeme vo svojich životoch živé Božie slovo, zaviedli sme nedeľné nešporné aj 
stredtýždňové služby Božie. Máme tak možnosť viac sa stretávať pri Božích nohách, kde 
modlitbami a chválami oslavujeme nášho Pána. S radosťou pokračujeme aj v práci speváckej 
skupinky. Počas letných mesiacov, vždy pred službami Božími, sa spoločne učíme nové piesne na 
oslavu nášho Pána s gitarovým sprievodom. Tieto piesne následne zazneli počas slávnostných 
služieb Božích pri príležitosti už III. zborového dňa. Verím, že z milosti nášho Pána budeme v tejto 
práci môcť pokračovať aj naďalej. Aj v hospodárskej oblasti sme prijali mnoho milosti. Po 
minulých veľkých a finančne náročných prácach (náter a oprava strechy v predchádzajúcom roku), 
sme sa pustili do menšieho, ale rovnako potrebného projektu. Hospodin rozmnožil štedrosť medzi 
nami, a aj napriek tomu, že sme malý cirkevný zbor, dokázali sme pripraviť potrebné finančné 
prostriedky. Po vyhlásení zbierky mali sme možnosť zakúpiť kosačku a krovinorez pre potreby 
zboru. Ďakujeme Hospodinovi za každý dar Jeho lásky.  

 

12. Duchovný život zborov a túžba po lepšom spoločenstve v zboroch 
 
Už vyššie som spomenula, že zlý finančný výsledok zborov je dôsledkom ich duchovného úpadku. 
V niektorých cirkevných zboroch sa v nedeľu zhromaždí iba zopár ľudí, a napriek tomu majú 
plnohodnotné služby Božie. Je to jednak nákladné a jednak frustrujúce pre samotných veriacich, no 
o to viac pre duchovných, ktorí sa starostlivo pripravia, merajú desiatky kilometrov cesty, často na 
vlastné náklady, a 2 či 3 krát za nedeľu vykonajú služby Božie v takmer prázdnom kostole. Je 



pravda, že kde sa dvaja či traja zhromaždia, Pán je medzi nimi, ale ubíja to ducha daného 
spoločenstva. 
 
Na jarnej návšteve v Nemecku nám tamojší duchovní rozprávali, ako s týmto bojovali už pred 
desiatimi rokmi. Nakoniec pristúpili k zlučovaniu zborov a striedaniu miest nedeľných bohoslužieb. 
Bol to dlhoročný proces, kým to ľudia prijali, že za spoločenstvom a službami Božími budú musieť 
cestovať. Nakoniec zistili, že je to pre nich požehnaním. Jednak ten duchovný nepríde už na tretie 
služby Božie úplne vyčerpaný a dne svojich síl, ale tie jedni služby Božie vykoná kvalitne a s 
radosťou. A jednak je kostol plný ľudí, ktorí sa zídu zo všetkých častí zboru, a to spoločenstvo je o 
to srdečnejšie a radostnejšie, až nechcú ísť domov! 
 
Takéto pokusy registrujem aj v našom senioráte. Sestra farárka z CZ Čankov vo svojej správe 
konštatuje, že sa trend začatý pred rokom, keď sa za nedeľu stretávajú na jedných bohoslužbách 
osvedčil. Striedajú všetky tri chrámy: raz za mesiac sa všetci stretnú na filiálke v Brhlovciach, raz 
za tri mesiace v Santovke, inak sú v matkocirkvi Čankov. Nádej, že sa ich bude stretávať viac, sa 
stala skutočnosťou. Mnohí túto zmenu prijali pozitívne a prichádzali aj do iných chrámov, nielen do 
toho, v mieste svojho bydliska. Aj toto prispieva k budovaniu a utužovaniu ich spoločenstva. 
 
Naopak, tento návrh sa neujal v inom cirkevnom zbore, kde bolo dokonca ponúknuté, že veriacich 
bude na služby Božie zvážať minibus, aby sa stretli na jednom mieste. Návrh bol dôrazne 
odmietnutý a sestra farárka bude nadalej každú nedeľu, niekoľkokrát za sebou, kilometre cestovať a 
vykonávať služby Božie v prázdnych kostoloch pre 2-3 ľudí. 
 
Touto otázkou sa však budeme musieť zaoberať, najmä keď nám starší duchovní odídu do 
dôchodku a na ich miesto už nebude mať kto nastúpiť. Nebude mysliteľné, aby jeden duchovný 
zvládal každú nedeľu vykonať 5-6 služieb Božích pre zopár ľudí, ktorí si to budú vyžadovať. Je 
naozaj potrebné veľmi citlivo a reálne zhodnotiť situáciu a aktívne ju riešiť. 
 
Aj to je dôvodom vzniku Pracovnej skupiny pre víziu DNS, ktorá bola zriadená 
seniorátnym presbyterstvom a pracovala v zložení: Martin Riecky - predseda, členovia Zuzana 
Moncoľová, Svetlana Dočkalová, Štefan Týr a Luboš Hasič.    
Vychádzala zo štatistických údajov našich zborov, kde evidujeme neustále znižovanie počtu 
evidovaných veriacich.  Na jednej strane je to demografický problém. Mnohé dediny sa vyľudňujú 
a tým sa zmenšujú počty členov cirkevných zborov, respektíve cirkevné zbory zanikajú. Ľudia sa za 
prácou sťahujú do väčších miest, kde sa prihlásia do evanjelického cirkevného zboru, tým pádom 
počet evanjelikov v mestách narastá (aj keď nie všade).  Druhý problém je problém duchovný. 
Mnohí verní evanjelici zomierajú a ich deti už nemajú žiadne väzby na cirkev. Mnohé zbory sú 
administrované, kňazi sú zahltení byrokraciou a nútene sa z nich stali úradníci, ktorí nestíhajú 
pastorálne pôsobiť tam, kde by to bolo potrebné.  
V cirkvi je nedostatok kňazov a do desiatich rokov odíde 1/3 do dôchodku (okolo 100 ľudí). Pritom 
evanjelickú teológiu každý rok končia 3 novoňazi. Na základe načrtnutých problémov sa ukazuje, 
že mnohé samostatné cirkevné zbory si svoju samostatnosť do budúcnosti neudržia a budú sa 
musieť zlúčiť do väčších celkov.  
Keďže sa v senioráte poznáme celkom dobre, vieme nastaviť model vývoja, resp. 
zlučovania jednotlivých cirkevných zborov.  Pracovná skupina spracovala materiál týkajúci sa tejto 
otázky v troch okruhoch. 1. História- prečo a kde nastal v našom senioráte najväčší úpadok počtu 
členov jednotlivých cirkevných zborov. 2. Súčasnosť - všetkým cirkevným zborom boli rozdané 
dotazníky, v ktorých sme mapovali v akom stave (duchovnom a materiálnom)  sa 
nachádzajú.  Zároveň sme sa pýtali, s kým si vedia predstaviť v budúcnosti zlúčenie. 3. Budúcnosť - 
na základe dostupných dát sme sa snažili vypracovať manuál, ako by mohlo prípadné zlučovanie v 
budúcnosti vyzerať. Kto s kým by sa mohol spojiť a aký cirkevný zbor by mohol vytvoriť. 
(monolitný, zložený, združený) .   



Pripravuje sa v cirkvi zákon, ktorý charakterizuje, aké parametre musí spĺňať cirkevný zbor, aby 
mohol fungovať ako samostatný a nastane proces zlučovania. My sme takpovediac o krok vpredu, 
lebo budeme postupovať podľa vypracovanej štúdie a na základe zozbieraných dát odporúčať, kto a 
s kým by sa mohol spojiť. V blízkej budúcnosti o tom budeme hovoriť najprv na našich 
pastorálnych konferenciách, následne zborových presbyterstvách, a budeme sa snžiť vzniknutú 
situáciu aktívne a efektívne riešiť. 
 

13. Hospodársky život zborov a vzájomná pomoc 
 
Cirkevné zbory vo všeobecnosti zápasia s odvodmi do Fondu finančného zabezpečenia cirkvi. 
Prioritou menších zborov sa stalo platenie vlastných nákladov a z toho čo zvýši, prispieť do FFZ. 
V cirkevných zboroch nášho seniorátu pokračuje trend predávania cirkevných budov a pozemkov. 
Je to jasným znakom rapídne sa zmenšujúcej cirkvi. Budovy nemá kto využívať, o pozemky sa 
nemá kto starať. Čo je však pozitívne, získané peniaze sa snažia cirkevné zbory investovať do opráv 
kostolov a farských budov, a zveľaďovať tak priestory, ktoré sa v cirkevnom zbore využívajú. 
 
V CZ Bohunice pokračujú s masívnou rekonštrukciou chrámu, pretože ho napadla drevokazná 
huba. 
V CZ Hontianska Vrbica sa podujali na rekonštrukciu modlitebne. Konkrétne, prepracovali komín, 
vymenili azbestových staré rúry za nerezové, vyčistili parkety a vymaľovali modlitebňu. 
V CZ Jabloňovce previedli druhú etapu výmeny šindľa na husitskom obrannom múre so strieľňami, 
ako i kompletnú výmenu šindľa na zvonici a vstupnej predsieni do kostola (tzv. Babinci). 
V CZ Kalná nad Hronom zabudovali a sprevádzkovali Fotovoltaické panely na strechu fary, čím 
znížili náklady na energie. 
V CZ Komárno, filiálke Iža, dobudovali zborové priestory, do kostola umiestnili novú kazateľňu, 
lavice, hudobný nástroj, sviatostné nádoby, schody na chór a množstvo ďalších drobností. 
V CZ Levice uskutočnili výmenu okien v kaplánskom byte, rekonštrukciu hosťovskej miestnosti 
v zborovom centre, a vymenili okná na mládežníckej miestnosti, ako aj na jedálni v zborovom 
centre. Štedrovečernou oferou pomohli cirkevnému zboru v Zlatých Moravciach.  
V CZ Nitra vymenili žiarovky v celom kostole za led svietidlá.   
V CZ Plavé Vozokany sa im podarilo vymeniť krytinu, latovanie aj poškodené trámy na zborovom 
dome, a budova po havarijnom stave opäť môže byť prístupná. 
CZ Želiezovce pokračoval v budovaní bytu pre farára. Bola namontovaná podlaha v izbách a dlažba 
v sociálnych miestnostiach, na chodbe a na schodoch. Boli osadené dvere do všetkých miestností a 
zábradlie na schody a na balkón. Zostáva vybudovať kuchynskú linku na mieru.                                                                                                     
Čo sa týka vzájomnej pomoci, v minulom roku sa v rámci seniorátu vyzbierala ofera v hodnote 
1.459,70 eur pre cirkevný zbor Bohunice.  
Niektoré zbory sa zapojili do projektu „Koľko lásky zmestíme do krabice od topánok“ a pripravili 
vianočné balíčky pre chudobných a núdznych v Srbsku. Naďalej sa konajú zbierky pre Ukrajinu, 
Turecko a Sýriu, konala sa zbierka pre postihnutých záplavami v Slovinsku, posielajú sa krabice 
požehnania do vojnových oblastí. Vrelá vďaka za každú takúto iniciatívu našich zborov! 
 
 

14. Záver 
 
Záverom tejto správy sa chcem poďakovať bratovi dozorcovi DNS Štefanovi Bosákovi za pomoc 
pri vedení seniorátu. Ďakujem za starostlivú prípravu zasadnutí seniorátneho presbyterstva, ako aj 
za riešenie záležitostí cirkevných zborov. Ďakujem jeho zástupcom, br. Milanovi Kuruczovi a br. 
Rastislavovi Vachovi za zastupovanie seniorátu pri rôznych príležitostiach v zboroch i v rámci 
cirkvi, konseniorom br. Martinovi Rieckemu a s. Janke Juššíkovej, ale i ses. Zuzane Moncoľovej, 
predsedníčke ZED SPK za každú pomoc a podporu pri operatívnych záležitostiach, ktoré si veľmi 



ochotne brali na starosť. Poďakovanie patrí celému tímu seniorátneho presbyterstva a sestre 
účtovníčke Danke Kalinovej (ktorej stále vypomáha aj s. Evka Drdošová) za výbornú spoluprácu, 
tímového ducha, jednomyseľnosť a pohotovosť zastupovať seniorát na zasadnutiach kandidačných 
presbyterstiev a volebných konventov v cirkevných zboroch. Hospodárskemu výboru za vykonané 
kontroly. Žiaľ, na začiatku tohto roka sme sa v nádeji vzkriesenia a večného života rozlúčili s 
jedným z pilierov nášho seniorátu br. Alfredom Baroškom. Pán si ho po dlhej a ťažkej chorobe 
povolal k sebe, a nám nesmierne chýba jeho služba. Veľmi intenzívne sme to pocítili pri kontrole 
výkazov a rozpočtov cirkevných zborov, ako aj pri zostavovaní výkazu hospodárenia i rozpočtu 
seniorátu, čo dlhé roky vykonával nezištne, odborne a zodpovedne. Nech mu Pán života dá tichý 
odpočinok! Ďakujem bratovi sen. dozorcovi, že túto náročnú službu vzal tento rok na seba! 
 
Povzbudzujem všetky cirkevné zbory k účasti na plánovaných seniorátnych akciách, najmä na 
oslavách 60. výročia nášho seniorátu. Utužujme vzťahy medzi našimi zbormi a vzájomne sa 
posilňujme vo viere. Povzbudzujem všetkých k účasti aj na plánovaných podujatiach nášho dištriktu 
a cirkvi, a prosím bratov farárov a sestry farárky, aby tieto udalosti v zboroch propagovali 
a veriacich k účasti motivovali svojim vlastným príkladom. Povzbudzujem cirkevné zbory 
k jednote, pokoju a horlivým modlitbám za naše zbory, seniorát, dištrikty i cirkev. 

Božia milosť nech je so všetkými nami! 

                                                                                                     Mária Popičová, seniorka DNS 

 


